
 
 
MOCIÓ AMB PROPOSTA D’ACORD QUE EL GRUP POPULAR MUNICIPAL ELEVA AL 

PLE DE LA CORPORACIÓ DE L’AJUNTAMENT DE SANT ANTONI DE PORTMANY 

RELATIVA A LA INVERSIÓ EN MATÈRIA EDUCATIVA A L'ILLA D'EIVISSA 

 

La primera visita del Conseller d'Educació del Govern de les Illes Balears després de les 

eleccions del passat 28 de maig, Antoni Vera, ha servit per a evidenciar l'absència d'inversió 

en matèria d'infraestructures educatives a Eivissa i Formentera, tal com ha vingut 

denunciant la comunitat educativa al llarg dels últims anys.  

 

La situació de dèficit estructural que pateix l'Institut d'Educació Secundària Xarc, l'absència 

d'una reforma integral en el CEIP Sant Ciriac i la falta de planificació en la construcció de 

nous centres educatius en la resta dels municipis de l'illa són només mostres de la 

inoperància que s'ha vingut arrossegant d'aquell temps a aquesta part.  

 

Una de les situacions més preocupants es localitza precisament en l'IES Xarc. En aquest 

cas, la Conselleria ha pres la inevitable decisió de precintar unes instal·lacions a fi d'evitar 

eventuals riscos motivats per l'evident i progressiu deteriorament de l'immoble. Conegudes 

són les protestes i les reivindicacions d'un alumnat que ha vingut insistint en la necessitat 

d'abordar totes aquestes deficiències sense que fossin ateses cap de les seves peticions.  

 

Per altre costat, des de la Federació d'Associacions de Pares d'Alumnes (FAPA) han 

constatat que existeix una important falta d'infraestructures educatives a l'illa. L'ampliació 

de Quartó del Rei, la reforma integral de Sant Ciriac, l'ampliació del Col·legi de Sant Carles, 

un institut mes a Vila i un altre a Sant Josep, un centre d'Infantil i Primària a Sant Antoni o 

la construcció d'un nou CEIP a Sant Jordi i la reforma de l'existent, són necessitats totes 

elles desateses i en bona part contingudes en el Pla d'Infraestructures Educatives 2016-

2023.  

  

Tota aquesta absència de voluntat inversora contrasta de manera cridanera amb la sort que 

han experimentat altres territoris insulars en la nostra mateixa comunitat autònoma, com és 



 
 
el cas de Mallorca o Menorca, sent a més l'illa d'Eivissa la que ha experimentat un més que 

notable creixement de la seva població escolar.  

  

El secretari general de la Federació d'Ensenyament del sindicat CCOO, Mario Devis, ha 

denunciat públicament que Eivissa sofreix “un greuge comparatiu en la falta 

d'infraestructures respecte a les altres illes”. Segons Devis, “a Mallorca i Menorca la inversió 

que reben en relació al percentatge d'alumnes és major. Eivissa surt perjudicada”. Aquesta 

sort de decisions ha portat a l’illa d'Eivissa a situar-se, no sols per sota de la mitjana en 

matèria d'inversió en l'àmbit de l'educació,  sinó que està autènticament llastrant el dret de 

la comunitat educativa a disposar d'uns centres d'ensenyament adaptats a les necessitats 

del seu alumnat.  

 

D'altra banda, importa posar en relleu la manca de personal de suport que pateixen alumnes 

amb necessitats educatives especials a Eivissa, una illa on ni tan sols van ser creades les 

places necessàries de reforç derivat de la falta de planificació de l'anterior Govern, sent ara 

necessari la creació de les places en el catàleg de llocs de treballs per a donar resposta a 

aquest inexplicable dèficit que sofreixen alumnes que mereixen una atenció i ensenyaments 

especialitzats.  

 

De tot l'anterior es desprèn que ha existit una desatenció notable, especialment en matèria 

inversora per part del Govern de les Illes Balears, que és necessari prioritzar i revertir a fi 

que els alumnes en particular i la comunitat educativa en general disposin de les 

infraestructures i els recursos necessaris.  

 

Per tot això, el Grup Popular de l’Ajuntament de Sant Antoni de Portmany presenta la 

següent: 

PROPOSTA D’ACORDS 

 

1r.- L’Ajuntament de Sant Antoni de Portmany constata la situació de dèficit en matèria 

d'infraestructures educatives que pateix l'illa d'Eivissa, derivada d'una insuficient voluntat 

inversora i l'incompliment en l'execució del Pla d'Infraestructures Educatives.  



 
 
 

2n.- L’Ajuntament de Sant Antoni de Portmany insta el Govern dels Illes Balears a mantenir 

un equilibri en matèria d'inversió educativa a fi de garantir l'accés als centres educatius 

públics de les Illes Balears en condicions d'igualtat.  

 

3r.- L’Ajuntament de Sant Antoni de Portmany insta el Govern dels Illes Balears a avaluar 

la situació en la qual es troben els centres educatius a l'illa d'Eivissa i a desenvolupar una 

planificació a fi d’adaptar les infraestructures educatives a les veritables necessitats del seu 

alumnat i professorat.  

 

4t.- L’Ajuntament de Sant Antoni de Portmany insta el Govern de les Illes Balears a crear 

un nou catàleg de llocs de treball que inclogui les places que es requereixen a l’illa d’Eivissa 

per a donar cobertura suficient als alumnes amb necessitats especials. 

 
 
 
 
 
 
 
Sant Antoni de Portmany, 19 de setembre de 2023 

 


